
برخ�ي از كلانش�هرهاي كش�ور درگي�ر 
گودال هاي بزرگي به نام شن چاله هستند كه 
با كوچك ترين رانش زمي�ن بناهاي اطراف را 
مي بلعد. اين مشكل در حاشيه پايتخت اكنون 
دردسرس�از شده اس�ت. دو تن از نمايندگان 
مجلس در گفت وگو با »جوان« اين معضل را به 
سهل انگاري نهادهاي دولتي مربوط دانستند. 

هم اكنون در غرب تهران به وسعت 400هكتار، 
گودال هايي ب��زرگ ش��هروندان را درگير خود 
كرده است. حداقل 120 هكتار از  اين گودال ها به 
عنوان شن چاله تهران نام گرفته است كه عمقش 

به 100 متر هم مي رسد. 
 نبود نظارت و تخريب محيط زيست

برداش��ت بي رويه معدن هاي ش��ن و ماس��ه در 
حواشي تهران در سال هاي گذشته منجر به ايجاد 
حفره هاي وحشتناكي شده و نگراني هاي زيادي 
ايجاد كرده است تا جايي كه با كوچك ترين رانش 

زمين بناهاي اطراف را مي بلعد. 
به گفته شهردار ناحيه 5 منطقه 18، زماني كه اين 
معادن شن و ماسه شروع به فعاليت كردند، تنها 
مجاز به برداشت 30 متر در دل زمين بودند، اما به 
دليل نبود نظارت سازمان صنعت، معدن و تجارت 

تا عمق 100 متري استحصال كرده اند. 
هاش��م پيله ور ادامه داد: به مال��كان اخطار داده 
شده است، اما متأسفانه سه شركت  كه به صورت 
عمده فعاليت مي كردند براي پايدارسازي به آنها 
اخطار داده ايم و به دليل بار مالي زياد ايمن سازي، 
تاكنون اقدامي صورت نگرفته اس��ت و اگر رانش 
زمين و جريان س��يلاب در اين منطقه رخ دهد، 

جبران ناپذير اس��ت.  با توجه به رها ش��دن اين 
گودال، اينبار قرار است به يك مكان تفرجگاهي و 

گردشگري تبديل شود. 
 مسئولان تمامي دستگاه ها بايد آستين 

همت را بالا بزنند
روز گذشته يعقوب هوش��يار شهردار منطقه18 
هم در اينباره به خبرگزاري صدا و س��يما گفت: 
لايحه اي را آم��اده و به دس��تگاه قضايي تقديم 
كرده ايم كه مالكان دانه درشت به اجماع برسند 
و توافقي بين ش��هرداري و آنها ص��ورت بگيرد و 
شهرداري در انتها پيوست هاي فني و كميسيون 
ماده 5 آن را انجام دهد و با جذب سرمايه گذار اين 
مكان به فضايي فرهنگي و گردشگري فرامنطقه اي 

تبديل شود. 
وی گفت: كميسيون ماده )5( قانون شهرداري ها 
مبتني بر طرح تفصيلي است و ساماندهي فروچاله 
موجود در اين مصوبه قرار مي گيرد و تا س��ه ماه 
آينده لايحه مربوط به اين طرح تصويب مي شود و 
ايمن سازي آن صورت مي گيرد.   براي رفع مشكل 
چندين ساله مسئولان تمامي دس��تگاه ها بايد 
آستين همت را بالا بزنند و پاي كار بيايند و   قبل 

از وقوع حادثه اقدام كنند. 
 بي خيالي استانداري و شهرداري

پرويز اوسطي، عضو كميسيون كشاورزي، آب و 
منابع طبيعي مجلس شورای اسلامی در خصوص 
معضل شن چاله ها به »جوان« گفت: شن چاله ها 
مدت هاست در اطراف رودخانه كن براي پايتخت 
دردسر س��از ش��ده اند. چندين منطقه از تهران 
درگير اين مشكل هس��تند. اين شن چاله ها بايد 
پايدار س��ازي ش��وند. در اين زمينه شهرداري و 

استانداري هنوز كار جدي انجام نداده اند.  نماينده 
مهريز، بافق، بهاباد، ابركوه و خاتم در مجلس هم 
درباره مشكل شن چاله ها به »جوان« گفت: برخي 
نهادهاي دولت��ي به دلي��ل درآمدزايي به برخي 
شركت ها و افراد مجوز هايي مي دهند تا معادني 
ايجاد كنند. اين معادن پس از س��ال ها خودش 
تبديل به يك معضل محيط زيس��تي مي شود و 

دودش به چشم همه مي رود. 
وی گفت: اين معادن و مراكز علاوه بر اينكه پس 
از مدتي مش��كلاتي جديد براي ش��هرها ايجاد 
مي كنند، هزينه هاي محيط زيستي هم به وجود 
مي آورند. به نظر من اجازه ج��ولان دادن به اين 
مراكز اصلًا كار درستي نيست و من به عنوان يكي 
از مخالفان اين موضوع ه��م ثبت نام كردم و هم 

پيشنهاد طرح داده ام. 
اس�م  ب�ه  محيط زيس�ت  تخري�ب   

مازاد برداري
محمدرض��ا صباغيان بافقي گفت: متأس��فانه با 
توجه به اينكه دولت از لحاظ مالي دچار مشكلات 
است، متوس��ل شده است به كس��ب درآمدهاي 
مختلف توسط دس��تگاه هاي زيرمجموعه خود. 
بعضي از اين درآمدها بعضي وقت ها آس��يب ها و 
مش��كلاتي ايجاد مي كند. يكي از اين موارد هم 
همين فروش شن و ماسه هاي مسير رودخانه ها 
به شركت هاي استخراج است. اين شن و ماسه ها 
به عنوان مواد مازاد استخراج مي شوند، در حالي 
كه خيلي وقت ها مازاد نيست و در اصل تخريب 

محيط زيست است. 
عضو كميسيون شوراها و امور داخلي مجلس در 
نهايت گفت: دستگاه هايي كه اين اراضي در آنها 

واقع شده خصوصاً استانداري ها و شهرداري ها و 
حتي دهياري ها بعداً بايد هزينه هايي براي حل 
اين مشكل پرداخت كنند. بنابراين اين دستگاه ها 

بايد با اين قضيه به طور جدي مخالفت كنند. 
 ايمن سازي خيالي

جالب اينجاس��ت كه سال گذش��ته رئيس وقت 
كميته بودجه ش��وراي ش��هر ته��ران از اجراي 
13پ��روژه ب��راي ايمن س��ازي رودخان��ه كن و 

شن چاله ها خبر داده بود!
مجي��د فراهاني در گفت وگو با ايس��نا با اش��اره 
به بازديدش از ش��ن چاله هاي منطقه 18 گفته 
بود: يكي از بزرگ ترين ش��ن چاله ها در منطقه 
18 حدفاصل بزرگراه فت��ح و آزادگان و در حريم 
رودخانه كن اس��ت. مهم تري��ن كانال هاي آبي 
و مس��ير ش��اهراه تهران رودخانه كن است. آب 
رودخانه ك��ن در منطقه 18 از سرچش��مه هاي 
البرز و از بالاي منطقه 5 جمع آوري مي شود و از 
منطقه 18 عبور كرده كه در نهايت از تهران خارج 
مي شود و اين در حالي است كه رودخانه كن يكي 
از پر طغيان ترين رودخانه هاي س��يلابي تهران 
است كه در تاريخچه اش هم طغيان هاي عجيبي 
داشته است. همه تخريب پل كن را در چند سال 
پيش به ي��اد داريم كه يكي از وحش��تناك ترين 
طغيان ها بود.  عضو ش��وراي ش��هر تهران گفت: 
مسيل اين رودخانه قديمي است، ولي خطر اصلي 
مس��ئله همجواري رودخانه كن در منطقه 18 با 
شن چاله بزرگي اس��ت كه بخش خصوصي دو، 
سه دهه پيش از اين براي توليد سيمان برداشت 
كرده است، اما متأسفانه دلسوزي چنداني وجود 
نداشته و اين شن چاله ها تا نزديكي حريم رودخانه 
جلو آمده اند تا جايي كه فاصله ميان شن چاله ها 
و بستر رودخانه كم و در برخي فضاها تا 10 متر 

مي رسد. 
وی تصريح كرد: با توجه به حجم آب اين رودخانه 
به خصوص در روزهاي بارندگي، اين خطر وجود 
دارد كه حري��م رودخانه تخريب ش��ود و آب در 
ش��ن چاله ها بيفتد. در اطراف ش��ن چاله ها نيز 
انبوه سازي انجام شده و اگر آب در اين شن چاله ها 
بيفتد، اولين  جايي كه تخريب مي شود، مجموعه 

سازه هاي اطراف است. 
شوراي شهر سابق مدعي بود پروژه بزرگي براي 
بحث ايمن سازي رودخانه كن تعريف شده كه از 
بزرگراه فتح تا آزادگان مجموعاً 13 پروژه مشخص 
شده است. شوراي شهر قبلي پروژه هايي همچون 
آرام سازي سيلاب، جداره سازي، ايجاد لوله و ايجاد 
برخي سازه هاي بتني را براي ايمن سازي تعريف 

كرده بود كه هيچ خبري از آنها نشد. 
در كن��ار ش��ن چاله ها، يكي از مش��كلات غرب 
پايتخت فرونشست آب اس��ت. مشكل ديگري 
كه حاش��يه پايتخت دارد، بحث فرونشس��ت يا 
زلزله خاموش اس��ت. در عين حال كه آب نبايد 
تخريب كند، بايد در زمين هم فرو رود؛ معاونت 
محيط زيست استانداري اعلام كرده در اين زمينه 

برنامه هايي در دست اجرا دارد. 
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مدير كل سازمان بهداشت جهاني : از تلاش هاي ايران براي توليد واكسن داخلي قدرداني مي كنيم و در فرايند ارزيابي واكسن هاي ايراني 
كه يكي از آنها )كوبركت( است و صدور مجوز  استفاده اضطراري آن تسريع خواهيم كرد

واکسن کوبرکت ایران در آستانه دریافت مجوز جهانی

شنچالههابهدليلدرآمدزاييدولتايجادشدهاست!
عضو مجمع نمايندگان يزد در گفت وگو با »جوان«:

در حالي كه مجموع    سلامت
فوتي هاي كرونا در 
جهان از 6 ميليون نفر گذشته، آمار كرونا در 
ايران كاهشي شده اس�ت. مدير كل سازمان 
بهداش�ت جهاني ه�م راجع به ن�رخ تزريق 
واكسن و هم پيرامون واكسيناسيون اتباع از 
ايران تقدير كرده اس�ت. »تدروس آدهانوم« 
تلاش هاي ايران براي توليد واكسن داخلي را 
هم ستوده و قول تس�ريع مجوزهاي جهاني 
داده اس�ت.  ه�م  را  ايران�ي  واكس�ن 

در 24 ساعت منتهي به 13 اسفندماه و بر اساس 
معيارهاي قطعي تشخيصي، ۶ هزار و 4۷0 بيمار 
جديد مبتلا به كوويد1۹ در كش��ور شناسايي 
شد كه يك هزار و 2۷5 نفر از آنها بستري شدند. 
مجموع بيماران كوويد1۹ در كشور به ۷ ميليون 
و 80 هزار و 21۷ نفر رس��يد. متأسفانه در طول 
24 ساعت گذشته، 154 بيمار كوويد1۹ جان 
خود را از دس��ت دادند و مجم��وع جانباختگان 
اين بيماري در كش��ورمان هم ب��ه 13۷ هزار و 
5۹3 نفر رسيد.  در حال حاضر 184 شهرستان 
در وضعيت قرمز، 18۷ شهرس��تان در وضعيت 
نارنجي، ۷۶شهرس��تان در وضعي��ت زرد و يك 

شهرستان در وضعيت آبي قرار دارند. 
در بازه زماني 24 س��اعت گذش��ته، 325 هزار و 
323دوز واكسن كرونا در كشور تزريق شده است. 
تا كن��ون ۶3 ميليون و 42 ه��زار و 542 نفر د وز 
اول، 55 ميليون و ۶50 هزار و 128 نفر دوز دوم 
و 23 ميليون و ۶4۷ هزار و ۷5۶ نفر نيز دوز سوم 
واكسن كرونا را در كشور تزريق كرده اند. مجموع 
واكسن هاي تزريق شده در كشور به 142 ميليون 

و 340 هزار و 42۶ دوز رسيد. 
 فوتي هاي كرونا در جهان بالاي 6 ميليون

اوضاع كرونا در جهان همچنان طغيانگر است. 
مجموع آمار مبتلاي��ان به كووي��د  1۹ در دنيا 
به 442 ميلي��ون و 413 هزار و ۶۶ نفر رس��يده 

و مرگ ۶ ميلي��ون و هزار و 844 نف��ر بر اثر اين 
بيماري تأييد شده اس��ت.  بر اس��اس آمارهاي 
رس��مي همه گيري كرونا، امري��كا همچنان با 
بيش از 80/8 ميليون مبتلا و بيش از ۹81 هزار 
قرباني در صدر فهرست كشورهاي درگير با اين 

بيماري قرار دارد. 
هند نيز با آمار بي��ش از 42/۹ ميليون مبتلا پس 
از امريكا در رتبه دوم جهاني به لحاظ ميزان ابتلا 
قرار گرفته و آمار مبتلايان به كوويد  1۹ در برزيل 
هم از 28/۹ ميلي��ون نفر فراتر رفت��ه و در حال 
حاضر س��ومين كش��ور جهان به لحاظ بالاترين 
شمار مبتلايان است. برزيل با بيش از ۶50 هزار 
جانباخته پس از ايالات متحده، دومين ركورددار 
تعداد قرباني��ان كوويد 1۹ در جهان محس��وب 

مي شود. 
 تقدير سازمان بهداشت جهاني از ايران

در همين رابطه، »ت��دروس آدهانوم« مدير كل 
سازمان بهداشت جهاني ضمن تمجيد تلاش ها 
و موفقيت هاي ايران در زمين��ه مديريت كوويد 
و توليد واكسن داخلي و همچنين پيشرفت هاي 
بالاي ايران در حوزه سلامت و به ويژه گستردگي 
پوشش ش��بكه هاي بهداش��ت در سراسر كشور  
گفت: نرخ تزريق واكس��ن در اي��ران و همچنين 
واكس��ينه كردن پناهندگان خارج��ي در ايران 
بالاست و اقدامات كنترل عمومي خوب ديگري 
نيز انجام شده اس��ت و وضعيت در ايران باثبات 
شده اس��ت. وي افزود: از تلاش ه��اي ايران براي 
توليد واكس��ن داخلي قدردان��ي مي كنيم و در 
فرايند ارزيابي واكسن هاي ايراني كه يكي از آنها 
)كوبركت( است و صدور مجوز  استفاده اضطراري 

آن تسريع خواهيم كرد. 
مدير كل س��ازمان بهداش��تي در ادامه، ضمن 
انتقاد از تأثير تحريم ها بر حوزه س��لامت  افزود: 
دارو و تجهيزات پزش��كي نباي��د تحت تحريم 
باشند و در اين زمينه پيگيري هاي لازم را انجام 

خواهيم داد. 

 اما و اگر ورود گردشگران
با همه اين تفاصيل، كرونا هنوز آثار زيانبار زيادي 

بر اقتصاد مي گذارد. 
مدي��ر كل دفتر بازاريابي و توس��عه گردش��گري 
خارجي پيش بيني تعداد گردش��گران خارجي را 
كه در نوروز وارد كشور مي شوند، ناممكن دانست، 
چراكه با ت��داوم همه گيري اوميك��رون، احتمالاً 
ش��اهد لغو تعدادي از تورها باش��يم و براي اتباع 

برخي از كشورها ويزا صادر نش��ود.  ليلي اژدري 
در عين حال با اشاره به تمايل و استقبال گسترده 
گردشگران خارجي براي سفر به ايران از آبان ماه 
سال جاري و به دنبال رفع محدوديت صدور رواديد 
براي گردشگران خارجي بيان كرد: همزمان با رفع 
اين محدوديت بلافاصله دفاتر خدمات مسافرتي و 
گردشگري كار خود را در راستاي جذب گردشگران 
خارجي مطاب��ق روال از آبان ماه ش��روع كردند.  
وي تصريح كرد: به م��وازات رفع محدوديت ورود 
گردشگران خارجي در وزارت ميراث فرهنگي نيز 
تورهاي آشناسازي را با هدف توسعه و رشد ورود 
گردشگران به ايران فعال كرديم، اما متأسفانه پس 
از چند مدت و به دنبال پيدايش سويه اوميكرون 
در كش��ور، مجدداً ش��اهد بروز چالش در صنعت 
گردشگري ش��ديم،  به گونه اي كه در حال حاضر 
نيز صدور ويزا براي گردشگران بعضي از كشورها 

كماكان با كندي صورت مي گيرد. 

عليرضا سزاوار
  گزارش  یک

حسین سروقامت

عضو شوراي شهر در گفت و گو با »جوان«:

عليه200دكلغيرمجازدرتهران
رأیصادرشدهاست

متأس�فانه با وجود قوانين وضوابط براي 
نص�ب دكل ه�اي مخابراتي، تع�داد اين 
دكل ها  در ش�هر تهران در حال افزايش 
اس�ت. اين موض�وع علاوه ب�ر معضلات 
پيش آمده براي منظره شهري، به دغدغه 
شهروندان و ساكنان همجوار اين دكل ها 
هم تبديل شده اس�ت. در اين ميان نقش 
شهرداري ها به عنوان مرجع صدورمجوز 
نصب اين دكل ها پررنگ تر از ديگر سازمان هاست. در آيين نامه هاي 
موجود به صراح�ت در مورد رعاي�ت حريم و فاصله اي�ن دكل ها از 
مناطق مس�كوني، مهدكودك ها، مدارس و بيمارس�تان ها هشدار 
داده ش�ده و اولوي�ت محل نص�ب اين دكل ه�ا قيد شده اس�ت. در 
خصوص وج�ود دكل ه�اي مخابراتي مج�از و غيرمجاز ب�ا »مهدي 
بابايي« عضو كميس�يون سلامت، محيط زيس�ت و خدمات شهري 
شوراي ش�هر تهران گفت وگو كرديم. اين عضو ش�ورا معتقد است، 
ك�م كاري مخاب�رات و اپراتوره�ا در توس�عه ش�بكه اينترنت ثابت 
س�بب شده اس�ت تقاضا براي اينترنت هم�راه افزايش ياب�د. براي 
جبران كم كاري ها ب�ا نص�ب دكل در بخش هاي مختل�ف نقاط كور 
رفع مي شود، ولي در مقابل بر دغدغه ش�هروندان افزوده مي شود. 

چرا ب�ا وجود زيرس�اخت هاي مخابراتي ش�اهد رش�د 
قارچ گونه دكل هاي مخابراتي درشهر تهران هستيم؟

هر س��ازه اي نياز به مجوز بهره برداري دارد. س��ازه هاي مخابراتي مانند 
دكل هاي فلزي نيز، با كاربري دكل مخابراتي يا دكل آنتن يا دكل اينترنت 
نيز مي بايست قوانين و مقرراتي را رعايت كنند. از اين رو مصوبات سازمان 
تنظيم مقررات راديويي و شركت ارتباطات ش��هر را كه متولي اين امور 

هستند، بايد از سوي اپراتورها رعايت شود. 
متأسفانه در كشور ما برخلاف ساير كشور ها كه بيشتر از زيرساخت هاي 
اينترنتي ثابت استفاده مي كنند به دليل كم كاري و توسعه نيافتن اينترنت 
ثابت، از اينترنت تلفن همراه بهره گرفته مي شود و ضريب نفوذ اينترنت 
همراه دراين بخش بسيار بالاست. بر همين اساس درخواست اپراتورها 
براي نصب دكل افزايش پيدا كرده اس��ت، بنابراين شاهد افزايش تعداد 

دكل هاي مخابراتي در شهر هستيم. 
برخي از شهروندان در تماس با روزنامه از وجود دكل هاي 
مخابراتي و تشعشعات اين دكل ها ابراز نگراني مي كنند. 
مديريت شهري براي رفع اين نگراني چه تمهيداتي در 

نظر گرفته است؟
ش��هروندان مي توانند مس��ائل و مش��كلات خود را در رابطه با موضوع 
دكل هاي مخابراتي به س��امانه 13۷ اعلام و كد پيگيري دريافت كنند. 
همچنين در شهرداري يك ش��ركت به نام شركت ارتباطات شهر تهران 
وجود دارد و اين موضوعات در آنجا پيگيري مي شود. همچنين بر اساس 
مصوبه شورا، كميته اي براي بررسي اينكه دكل هاي مخابراتي با ضوابط 
و مقررات موجود تطبيق داشته باشند، تشكيل شده است. در اين كميته 
شش نفر از مجموعه ش��هرداري شامل نماينده ش��ورا، نماينده معاونت 
شهرس��ازي و معماري  و نماينده معاونت خدمات ش��هري حضور دارند 
و چهار نماينده هم خارج از شهرداري ش��امل نماينده سازمان حفاظت 
محيط زيست، نماينده وزارت بهداشت و درمان، نماينده سازمان انرژي 
اتمي و نماينده س��ازمان تنظيم مقررات راديويي حضور دارند. جلسات 
اين كميته هر دو هفته يكبار تش��كيل مي ش��ود و اگر مقررات و ضوابط 
رعايت شده باشد با درخواست ها موافقت مي شود. با اين حال اين مسئله 
مي تواند در حوزه منظر شهري اختلال بصري در سطح شهر ايجاد كند. 
در اين كميته همه جوانب صدور مجوز و رعايت ضوابط و مقررات بررسي 
مي شود. تا آنجايي كه من اطلاع دارم مسائل ناظر به سلامت مردم از سوي 
بخش هاي متولي به دقت رعايت شده و مد نظر قرار مي گيرد. با اين حال 

اين سؤال را بايد دستگاه هاي متولي پاسخ دهند. 
چه نكات مهمي بايد در نصب دكل هاي مخابراتي رعايت 

شود تا دغدغه شهروندان كاهش يابد؟
خود اپراتور بايد براي نصب دكل رضايت ساكنان محل نصب را اخذ كند 
و نيازي به گرفتن رضايت از همسايگان مجاور نيست. يكي از ضوابط كه 
بايد رعايت شود، اين است كه تا فاصله 30 متري امواج دكل و تشعشعات 
نبايد روبه روي پنجره خانه اي قرار گيرد. اين ميزان فاصله براي دكل هاي 
مخابراتي روي زمين 50 متر در نظر گرفته شده است. اگر در قسمت هايي 
دكل ها به روي پنجره هاي منازل مسكوني شهروندان باشد، مجوز صادر 
نمي شود. هر چند كه سعي مي شود توسط اپراتورها ضوابط رعايت شود، 
اما مديريت شهري از وزارت ارتباطات مي خواهد زيرساخت هاي اينترنت 
ثابت را توسعه دهد؛ چراكه هم ارزان تر است، هم تبعات كمتري دارد و هم 

سرعت بالاتري دارد. 
ش�هرداري در ازاي ص�دور مجوز دكل ه�ا درآمدي هم 

كسب مي كند؟ 
 در خصوص صدور مجوز براي نصب دكل مبلغ بس��يار ناچيزي در يافت 
مي ش��ود. در مكان هايي ه��م كه اپرات��ور دكل هاي خ��ود را در زمين يا 
ساختمان هاي شهرداري نصب مي كند، مبلغي به عنوان اجاره بها دريافت 
مي شود. در س��اختمان هايي كه مالك خصوصي دارند، اين اجاره بها به 

مالك پرداخت مي شود. 
دكل هاي غيرمجاز هم در شهر تهران نصب شده است؟

در گذشته برخي دكل ها مجوز لازم را نداشتند و غيرمجاز نصب شدند. 
نسبت به اين دكل ها  يا شهروندان ش��كايت كرده يا شهرداري رأساً وارد 
موضوع شده است. پس از اين اقدام، موضوع در كميته مربوطه طرح شده 
و س��پس در كميس��يون ماده 100 براي دكل هاي غير مجاز صدور رأي 
مي ش��ود. در حال حاضر براي 200 دكل غير مجاز رأي صادر شده است. 
شهروندان مي توانند در صورت داشتن دغدغه با ارائه مستندات به سامانه 
13۷ اعلام ش��كايت كنند. در مجموع در دنيا اينترنت تلفن همراه يك 
اينترنت گرانقيمت اس��ت و اغلب ش��هروندان از اينترنت ثابت استفاده 
مي كنند؛ عقب ماندگي در زيرساخت هاي اينترنت ثابت باعث شده است 

فشار روي اينترنت همراه بيايد. 
چه برخوردي با دكل هاي غيرمجاز صورت مي گيرد؟

براي هر اپراتور حدود 100 رأي از كميسيون ماده 100 گرفته شده است 
كه اين آرا مربوط به دكل هاي قديمي هس��تند. ما دو، سه اپراتور اصلي 
تلفن همراه بيشتر در كش��ور نداريم و به غير از آن اپراتورهاي اينترنتي 
ديگر را نيز داريم. اغلب مشكلات قبل از تشكيل كميته اي كه تركيب آن 
را در سؤالات قبلي توضيح داده است؛ به صورت انگشت شمار شاهد نصب 
دكل غيرمجاز هستيم. الان تعامل خوبي با اپراتورها داريم. مواردي را كه 
مي دانيم نصب دكل ها خارج از ضوابط است، به اپراتورها ابلاغ و مهلتي را 
تعيين كرديم كه نسبت به جابه جايي اقدام كنند. مي توانستيم رأساً براي 
جمع آوري اقدام كنيم، اما براي اينكه در حوزه ارتباطات مش��كلي براي 
شهروندان ايجاد نشود مهلت معيني را به آنها داديم تا نسبت به جابه جايي 

دكل ها اقدام كنند. 
در خصوص زيرساخت هاي شهرداري در حوزه فيبر نوري 

توضيح دهيد. 
شهرداري اين آمادگي را دارد كه زيرس��اخت هاي فيبر نوري خود را در 
اختيار مخابرات قرار دهد، همچنان كه بخش��ي اين زيرس��اخت ها را در 
اختيار اپراتورها قرار داده است،  اما صرف زيرساخت هاي شهرداري تهران 
براي ارائه خدمات مطلوب اينترنت ثابت در شهر تهران كافي نيست و بايد 

وزارتخانه به صورت ويژه در اين حوزه ورود كند. 

كس�وت وزارت خارج�ه بر ت�ن داش�ت و آمده بود ب�ه جمع 
خبرنگاران  تا به س�ؤالات آنان پاس�خ دهد. . . يكي از آن ميانه 

پرسيد، شما در سياست خارجي دروغ هم مي گوييد؟
چه جوابي بايد مي داد؟ شما بوديد چه پاسخي مي داديد؟

شعري خواند و رفت سراغ سؤال بعدي:
جز راست نبايد گفت/ هر راست نشايد گفت

پاسخي هوشمندانه است؛ نه؟ حتي اگر هوشمندانه نباشد، به 
قدري تأمل مي ارزد!

اما اين گفت وگو مرا برد به صحنه يك اختلاف خانوادگي كه زن 
و شوهري را از چشم يكديگر انداخته بود. 

مرد براي آنكه صداقتش را به همسرش نشان دهد، همه رازهاي 
مگوي خود را به او گفته بود. زن هم كه آتو دستش آمده بود، چپ 

و راست آنها را به رخ او مي كشيد. . . جنون از اين بالاتر؟!
نمي دانم چرا. . . اما به نظرم صداقت و راستگويي جز تدين، نياز 

به تعقل هم دارد!
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  فراخوان  تجديد مناقصات عمومى يك مرحله اى همزمان با ارزيابى كيفى 
اداره كل پشتيبانى و خدمات قوه قضائيه در نظر دارد  تجديد مناقصات عمومى يك مرحله اى همزمان با ارزيابى كيفى ( فشرده ) ، ذيل را از طريق سامانه تداركات   

الكترونيكى دولت برگزار نمايد. كليه مراحل برگزارى مناقصات از دريافت اسناد مناقصه تا ارائه پيشنهاد مناقصه گران و بازگشايى پاكتها از طريق درگاه سامانه 
تداركات الكترونيكى دولت ( ستاد) به آدرس www.setadiran.ir   انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضويت قبلى، مراحل ثبت نام 
در سايت مذكور و دريافت گواهى امضاى الكترونيكى را جهت شركت در مناقصه محقق سازند. تاريخ انتشار مناقصه در سامانه تاريخ 1400/12/11 مى باشد.

مبلغ سپرده شركت در شماره مناقصهموضوع مناقصه
مناقصه (ريال)

تاريخ بازگشايى پاكات
ساعت بازگشايى پاكات

سرويس و نگهدارى امور تاسيسات الكتريكى و مكانيكى ساختمان 
20000048130000366/013/835/7341400/12/25هاى ستادى قوه قضائيه

9:30 صبح

سرويس ، نگهدارى ، راهبرى و انجام تعميرات عمومى آسانسور هاى 
20000048130000371/430/625/0001400/12/25ساختمانهاى ستادى قوه قضائيه

10:00 صبح

 مهلت زمانى دريافت اسناد مناقصه از سايت : ساعت 10  روز چهارشنبه  مورخ  1400/12/11  لغايت   ساعت 19 روز شنبه مورخ  1400/12/14     مهلت زمانى ارسال پيشنهاد  : 
ساعت 19 صبح روز سه شنبه تاريخ 1400/12/24   اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دريافت اطلاعات بيشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاكتها:

 نشانى : تهران-بلوار كشاورز-نبش خيابان عبداله زاده- ساختمان ستاد مركزى قوه قضائيه- طبقه اول-  اداره دبيرخانه،  تلفن:  42131115 
نوبت دوم اداره كل پشتيبانى و خدمات قوه قضائيه 

  مدير كل دارو و مواد تحت كنترل س��ازمان غذا و دارو با بيان اينكه 
برآورد ما اين است كه يارانه اي كه به ارز ترجيحي داده مي شد و منابع 
حاصل از ارز ترجيحي براي دارو و تجهيزات پزش��كي حدود ۹5 هزار 
ميليارد تومان است، گفت: با مكانيسم انتقال اين مبلغ به سازمان هاي 
بيمه گر مي توانيم همچنان محافظت مالي از بيماران را براي جلوگيري 

از افزايش پرداخت  از جيب بيماران داشته باشيم. 
  معاون رئيس جمهور در امور زنان و خانواده با تأكيد بر اينكه توجه به 
كارآفريني، تسهيلگري، ايجاد فرصت هاي شغلي، وجود افراد بازمانده 
از تحصيل، غربالگري سرطان و تجهيز پارك بانوان از نيازها و مشكلات 
بانوان گلستان است كه حل آن در دستور كار دولت قرار دارد، تصريح 
كرد: اصلاح س��اختارها و قوانين و حركت در مسير برنامه ششم براي 
توانمندسازي زنان سرپرست خانوار به طور جدي در دولت سيزدهم 

پيگيري مي شود. 
  معاون بيمه و خدمات سلامت سازمان بيمه سلامت ايران گفت: همه 
اتباع خارجي مبتلا به بيماري خ��اص از تمامي پروتكل هاي درماني و 

دارويي در ايران برخوردار و از پرداخت فرانشيز معاف هستند. 

35زندانيجرائممالي
زندانتهرانبزرگآزادشدند

مع�اون دادس�تان كل كش�ور در بازدي�د از بن�د زنداني�ان 
اقتص�ادي ته�ران ب�زرگ  عن�وان ك�رد: دس�تورات لازم 
توس�ط مس�ئولان پ�س از بررس�ي پرون�ده اي�ن زنداني�ان 
جه�ت اعط�اي مرخص�ي، عف�و و آزادي ص�ادر خواه�د ش�د. 
 معاون قضايي دادستان كل كشور در حاشيه بازديد سه ساعته از بند 
زندانيان اقتصادي تهران بزرگ عنوان كرد: بس��ياري از اين زندانيان 
عنوان كردند در صورت عفو يا اعطاي مرخص��ي كارگاه هاي توليدي 
خ��ود را مجدداً احي��ا خواهند كرد كه در راس��تاي حماي��ت از توليد 
درخواست هاي اين دسته از زندانيان توسط مسئولان بررسي خواهد 
شد تا از طريق نهادهاي ارفاقي و اعطاي مرخصي به اين دسته از زندانيان 

چرخ هاي كارگاه هاي توليدي اين افراد دوباره به حركت درآيد. 
وي با اشاره به بررس��ي پرونده هاي زندانيان جرائم مالي زندان تهران 
بزرگ  عنوان كرد: پس از بررس��ي هاي لازم در خص��وص پرونده هاي 
جرايم مالي توسط هيئت اعزامي به اين زندان، 35 زنداني به مناسبت 

مبعث رسول اكرم )ص( و با كمك خيران آزاد شدند. 

رئيس فرهنگستان علوم پزشكي:
مصوبهشورايانقلابفرهنگيدرمورد
اسلاميشدندانشگاههاخاكميخورد

رئيس فرهنگستان علوم پزش�كي گفت: شوراي انقلاب فرهنگي 
مصوبه اي در مورد اسلامي شدن دانشگاه ها دارد كه اكنون در حال 
خاك خوردن است. مجموع ما )اس�اتيد، كاركنان و دانشجويان( 
بايد ت�لاش كنيم در اين مس�ئوليت س�نگين س�همي ايفا كنيم. 
عليرضا مرندي، رئيس فرهنگستان علوم پزش��كي در آيين گشايش 
نهمين همايش ملي قرآن، عترت و سلامت با اشاره به بيانات رهبر معظم 
انقلاب در س��خنراني هاي گوناگون  گفت: آيا ما تلاشي براي اسلامي 
شدن دانشگاه مي كنيم، مقام رهبري فرموده اند كه دانشگاه سه چيز 
لازم دارد؛ دين، اخلاق و تهذيب. آيا دانش��جوياني كه تربيت مي كنيم 
داراي اين ويژگي ها هستند يا خير و اگر نه، قطعاً اين تجلي روح ما در 

دانشجويان بوده است. 
رئيس فرهنگستان علوم پزشكي بر ضرورت توجه به فرمايشات رهبري 
تأكيد كرد و گفت: عزيزاني كه امكاني برايشان هست به توصيه هاي مقام 
رهبري توجه كنند، چراكه اين سخنان نيازمند عمل است و همه اساتيد 

و دانشجويان بايد با همكاري هم اين نهال را سبز نگه دارند. 
دكتر مرندي افزود: خيلي ها به اين نظام انقلابي دل بسته اند،بنابراين 
براي حفظ آن بايد تلاش عملي كنيم. شوراي انقلاب فرهنگي مصوبه اي 
دارد در مورد اسلامي شدن دانشگاه ها كه اكنون در حال خاك خوردن 
است. مجموع ما )اساتيد، كاركنان و دانشجويان( بايد تلاش كنيم در 

اين مسئوليت سنگين سهمي ايفا كنيم. 

بیژن يانچشمه


